
 

  
 
 

Referat Studienævn for Pædagogik  
 
 
Dato og tidspunkt: 8. september 2021 
Lokale: Romeo / Zoom møde 
Til stede: Anders Kruse Ljungdalh (AKL), Anitta Reher (AR), Finn Wiedemann (FW),  
  Lars Frode Frederiksen (LFF) (deltog under pkt 4 til 8c), Maja Oresnik (MO),  
 Michael Paulsen (MP),   
Afbud fra: Betina S. Christiansen  
Referat sendt til  
orientering til: Per Krogh Hansen 
Referent:  Dorte Cohrt Nebel 
 
 
 

Dagsorden 
1 Dagsorden 
 Godkendelse af dagsorden 8. september 2021 
2 Referat 
 Lukket: Godkendelse af referat af 11. august 2021 
3 Meddelelser 
 3a Studienævnsformand 
 3b Vicestudieleder 
 3c De studerende 
 3d Sekretariatet 
4 Merit- og dispensationsansøgninger 
Lukket: Behandling af indkomne studenteransøgninger – SAGA 
5 Sager til behandling: Eksamen 
 Ingen sager til behandling 
6 Sager til behandling: Undervisning 
 Ingen sager til behandling 
7 Sager til behandling: Studieordninger 
 Ingen sager til behandling 
8 Sager til behandling: Kvalitetspolitik 
 8a Behandling af Studiemiljøundersøgelsen (handleplaner) 
 8b Oplevet kvalitet og relevans 
 8c Studieintensitet 
 8d Handleplanspunkt: Fortsat forventningsafstemning ved studiestart og under- 
  visningsstart, tydeliggøre hvor mange timer de studerende forventes at bruge 
  på studierne og fokus på studievane 
 8e Handleplanspunkt: Fortsat fokus på hvordan man kan øge studieintensiteten på 
  studiet – bl.a. gennem indførsel af ændrede prøveformer og fagdag hvert seme-
  ster (BA) (studieintensitet) 
 8f Handleplanspunkt: Indførelse af fagdag – drøftelse af uddannelsen, oplæg fra 
  udefrakommende, præsentationer af BA-projekter. Invitation for alle undervisere 
  (IKV + ISK). Hvert semester. Studiemiljø behandles på fagdagen (BA) (Studietid 
  og gennemførelse) 
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 Side 2 

 8g Handleplanspunkt: Bedre kommunikation om muligheder for projektorienteret 
  forløb (BA) (Ledighed/employabilitet) 
 8h Handleplanspunkt: Fokus på matrix-uddannelse og samarbejde på tværs.  
  Arbejde på en årlig fælles dag for fagmiljøet på tværs af institutter. (BA)  
  (Forskningsdækning) 
 8i Handleplanspunkt: Fortsat fokus på hvordan man kan øge studieintensiteten på 
  studiet – bl.a. indførsel af mødepligt, ændrede prøveformer etc. (KA) (Studie- 
  intensitet) 
 
9 Andre sager til behandling 
 9a Studiegenstart 
 9b Ansøgning om midler til jubilæumsfesten 
 9c Corona E21 
 9d Igangsættelse af udviklingsarbejde ang. employabilitetsindsats 
 9e Talentudmærkelser for Forår 2021 
 
10 Eventuelt 
 Eventuelt 
 

 
  

Ad pkt. 1 
Michael oplyste, at han havde en meddelelse under punkt 10 Eventuelt vedr. en 
mail fra en underviser om undervisning om onsdagen. Herefter blev dagsordenen 
blev godkendt.  
 
Ad pkt. 2 
Referat fra 11. august 2021 – godkendt via skriftlig høring.  
 
Ad pkt. 3 

a) Formanden:  
- Oplyste at den ny studienævnsstruktur pr. 1. januar 2022 betyder, at Fi-

losofisk studienævn og Studienævn for Pædagogik bliver lagt sammen til 
Studienævn for filosofi og pædagogik og får 5 VIP medlemmer og 5 stu-
denterrepræsentanter: 2 fra filosofi fra begge repræsentationsområder 
og 3 fra pædagogik fra begge repræsentationsområder. FW forventer at 
indkalde til møde i undervisergruppen om ændringen.  

- Orienterede om at vi nu må formode, at corona restriktioner og følge-
virkninger nu helt er udfaset og at hverdagen vender tilbage.  

- Informerede om studiestarten. På kandidaten (fuld tid) er der startet 45 
heraf er ca. 6-7 fra IKDA, der er startet 28 på deltidskandidaten og på BA 
var der 26 til studiestartsprøven.  

b) Vicestudieleder:  
- Oplyste, at er pt arbejdes med hvordan vi kan forbedre markedsføring af 

BA-uddannelsen. Der er indkaldt til møde. Gode ideer modtages gerne.  



 

 Side 3 

- Informerede om at studiestarten forløb fint. 
- Orienterede om at arbejdet med forskellige tiltag er ed at tage form: Ju-

bilæumsfesten, Fagdag, Faglokale, opstart af Fagråd. 
- Informerede om at fakultetet har meldt tilbage på hans henvendelse 

vedr. karakterkravet. Og om det er muligt at ”skrue lidt på” kravet. Der 
arbejdes videre med emnet.  

c) De studerende havde ingen kommentarer. 
d) Sekretariatet:  

- Oplyste, SPS efter udbudsrunde og overflytning til AU nu har fået nyt 
navn: SPS-administration og Rådgivende support. Vi skal stadig henvise 
studerende til SPP. Derudover er der nu også rådgivning, støtte og sup-
port til ansatte, der som en del af deres arbejder møder sårbare eller ud-
fordrede studerende.  

- Orienterede om at der nu findes Uddannelsesjuridisk regelsamling på 
hjemmesiden.  

 
Ad pkt. 4 
Der blev behandlet i alt 8 sager. Se fortroligt referat.   
 
Ad pkt. 5 
Ingen sager til behandling.  
 
Ad pkt. 6 
Ingen sager til behandling  
 
Ad pkt. 7 
Ingen sager til behandling. 
 
Ad. Pkt. 8 

a) Studienævnet gennemgik kort det fremlagte materiale ifm behandling af 
punktet. De gennemgående kommentarer drejer sig om corona for begge 
uddannelser. FW og MP udarbejder skemaer til rundsendelse i studienæv-
net. 

b) LFF orienterede om masteruddannelsens evaluering. Indikatorerne bevæger 
sig ikke ensartet. En særlig udfordring er at de studerende studerer samtidig 
med at de har arbejde og det giver til tider en ophobning af bestanden. Lige-
som studerende, der på grund af arbejde holder pauser i studiet tæller med i 
statistikkerne. Studienævnet fandt ikke anledning til at igangsætte tiltag.  

c) Punktet udsættes til næste møde (13.10.2021). 
d) Punktet udsættes til næste møde (13.10.2021).  
e) Punktet udsættes til næste møde (13.10.2021). 
f) Punktet udsættes til næste møde (13.10.2021).  
g) Punktet udsættes til næste møde (13.10.2021). 
h) Punktet udsættes til næste møde (13.10.2021).  

https://sdunet.dk/da/regelsamling


 

 Side 4 

i) Punktet udsættes til næste møde (13.10.2021).  
 
Ad pkt. 9  

a) Ansøgning om studiegenstartsmidler til faget Ledelse af projekter i organisa-
tioner blev imødekommet. Der søges om 3.000 kr. Det endvidere besluttet 
at afvente at bevilge penge til ansøgningen til genstart af foredragsforenin-
gen Paideia. Endelig besluttede studienævnet at bevilge midler ifm ansøg-
ningen til BA-uddannelses 1. semester. 

b) Studienævnet bevilgede de ansøgte 450 kr. ifm dimittendgaver ved Jubilæ-
umsfesten. 

c) Studienævnet drøftede De generelle retningslinjer fra fakultetet vedr. Co-
rona Efterår 2021. Studienævnet ønskede ikke at lægge sig fast på særlige 
forholdsregler, men ønsker i stedet ad hoc løsninger.  

d) Ledigheden for Kandidatuddannelsen i Pædagogik er ikke over 20 %. Studie-
nævnet vil i løbet af efteråret vurdere uddannelsens samlede employabili-
tetsindsatser og arbejde videre derfra.  

e) Punktet udsættes til næste møde (13.10.2021).  
 

 
Ad pkt. 10 
MP orienterede om henvendelse fra en underviser om planlagt undervisning om 
onsdagen. MP slog fast at studienævnet ikke har besluttet, at der ikke må lægges 
undervisning på onsdag af hensyn til eventuelle studenterrepræsentanter. Studie-
nævnet har udtrykt et ønske om - såfremt det overhovedet er muligt - at friholde 
onsdag formiddage for undervisning. Der kan lægges undervisning onsdag eftermid-
dage uden problemer og det er i år lykkes at flytte den undervisning, der var sam-
menfaldende med studienævnets møder i efteråret.  
 
Næste møde afholdes den 13. september 2021, kl. 9:30 – 11:30 i Romeo 
 
 
 
Finn Wiedemann 
Studienævnsformand            /           Dorte Cohrt Nebel 
             Studienævnssekretær 
 
 


